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Aanleiding/ overwegingen 
 

Naar aanleiding van een breed gedragen inwonersinitiatief, is er door het college op besloten het 
GFT afval in de zomer wekelijks op te halen.  
Nu vernemen wij via social media dat het GFT afval niet meer wekelijks opgehaald wordt in de 
maand augustus. Reden die hiervoor wordt aangedragen is personeelstekort. 
De fractie van Renkum Rechttoe Rechtaan heeft hier de volgende vragen over. 
 
 

Vragen1 
 

Vraag 1 Vorig jaar is het ophalen van GFT afval geen probleem geweest. Nu wel! Hoe kan een bedrijf als 
ACV als men van tevoren weet, dat het ophalen van GFT in de maanden juli/augustus in de jaar-
lijkse planning zit daar niet op inspelen. Is er geen personeelsplanning, is er niet gekeken naar de 
inhuur van tijdelijke krachten of schort het ineens aan de bedrijfsvoering? Is het personeelstekort 
de werkelijke reden voor het niet wekelijks ophalen van het GFT-afval en waarom wordt in de laat-
ste week voor het zomerreces een dergelijk besluit genomen? 
Welke mogelijkheden heeft de gemeente Renkum om dit bij ACV af te dwingen om het ophalen van 
het GFT afval toch mogelijk te maken? Of is de gemeente Renkum daarin onmachtig? Kunnen ander 
(plaatselijke) bedrijven door ACV of de gemeente ingezet voor het ophalen van het GFT afval? 
Kortom, wat is het werkelijke probleem? 

  

Antwoord De personele bezetting van ACV is gebaseerd op inzamelroutes die door het hele jaar gelijk zijn. De 
wekelijkse inzameling van gft+e in de maanden juni, juli en augustus is voor ACV een dienst die tij-
delijk bovenop de reguliere inzameling komt. Daarvoor moeten vaste medewerkers extra diensten 
draaien en tijdelijk personeel voor worden aangenomen. In 2022 heeft ACV reeds aangegeven grote 
moeite te hebben om de personele bezetting rond te krijgen. Toch is het in 2022, door het intrekken 
van vakantieverlof, nog net gelukt. Door de krapte op de arbeidsmarkt is het steeds lastiger om 
vervangend personeel, bijvoorbeeld via uitzendbureaus, in te zetten op de afvalinzameling. Er is 
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immers meer werk dan geschikt personeel en de afvalinzameling is geen bijzonder populaire tijde-
lijke baan (overigens is de krapte op de arbeidsmarkt niet een probleem die zich beperkt tot de af-
valbranche maar geldt ook voor veel andere sectoren). In 2022 heeft dit tot gevolg gehad dat voor 
enkele vaste medewerkers van ACV het vakantieverlof is ingetrokken. Als werkgever is het onder de 
huidige omstandigheden, waarbij werknemers eenvoudig van werkgever kunnen wisselen, onver-
standig geen aandacht te hebben voor het welzijn van het personeel. Ook zij willen immers met hun 
gezin op vakantie tijdens de schoolvakanties. Overigens is krapte op de arbeidsmarkt niet een pro-
bleem waar alleen ACV mee te kampen heeft. Ook bij andere gemeenten speelt dit probleem en 
staan inzamelaars onder grote druk om de afvalinzameling te kunnen waarborgen.  
Daarnaast heeft ACV tijdens de raadsontmoeting van 9 mei 2023 uitvoerig uitleg gegeven voor 
welke problemen zij als afvalinzamelaar staan. Ook is aangegeven dat de wekelijkse inzameling van 
gft+e, midden in een vakantieperiode, voor hen lastig te organiseren is. Op dat moment was duide-
lijk dat de wekelijkse inzameling voor de maanden juni en juli gegarandeerd werd. Maar ook dat au-
gustus, de maand dat de meeste mensen op vakantie zijn, een probleem vormt. Ondanks vele in-
spanningen is het helaas niet gelukt om de bezetting voor de maand augustus rond te krijgen. Im-
mers, bij andere inzamelbedrijven spelen soortgelijke problemen en daarom is het tijdelijk overne-
men van personeel niet gelukt. Dit betekent dat twee extra inzamelrondes dit jaar niet gereden 
worden.  
 

Vraag 2 Heeft de gemeente Renkum een schadeclaim of tegemoetkoming ontvangen van de ACV omdat ze 
niet kunnen voldoen aan de vraag? (ACV rekent bij de gemeente Renkum namelijk ook alle kosten 
als de gemeente Renkum wil afschalen of zaken wil wijzigen.) 

  

Antwoord Diensten die ACV niet levert worden niet betaald. Dit wordt verrekend tijdens de jaarafrekening met 
ACV.  
 

Vraag 3 Heeft het college contact gehad met de indieners van het inwonersinitiatief/petitie dat hun idee in 
rook opgaat? 

  

Antwoord De gemeente heeft er voor gekozen om alle inwoners op eenzelfde manier over de wijziging te in-
formeren en hierin geen onderscheid te maken. Het is beleid van de gemeente dat hiervoor gebruik 
gemaakt wordt van de gemeentepagina in Rijn en Veluwe, het communicatiemedium van de ge-
meente Renkum. Ook op social media is hier door zowel ACV als de gemeente aandacht aan ge-
schonken.  
 

Vraag 4 Gaat de gemeente Renkum inwoners compenseren omdat het GFT afval in de maand augustus niet 
wekelijks opgehaald wordt, b.v. minder maandelijkse afvalheffing, meer punten voor Veentjesbrug, 
geur en maden vrije kliko deksels of andere compensatie?  

  
  

Antwoord ACV heeft bij uitzondering aangegeven dat tijdens de maand augustus tuinafval afgeleverd kan wor-
den op Veentjesbrug, zonder aftrek van de punten. De bespaarde kosten van de twee uitgevallen 
inzamelrondes worden verrekend met de afvalstoffenheffing van 2024. Om maden in de kliko te 
voorkomen zijn er diverse maatregelen te nemen. Deze maatregelen verschijnen met enige regel-
maat in Rijn en Veluwe en op de social media kanalen van de gemeente Renkum. Ook op de web-
site van ACV staan handige tips: https://www.acv-groep.nl/tips-voor-afval-in-de-zomer 
 
 

Vraag 5 Waarom kan Veentjesbrug nu wel ingericht worden voor het gratis brengen van snoei- en tuinafval? 
Bij eerdere vragen was dit nooit mogelijk en kon het niet! Waarom heeft het college dit altijd aan de 
raad voorgesteld? Het blijkt dus wel mogelijk, maar het college wilde het dus niet!  

  

Antwoord Het gaat hier om een tijdelijke maatregel van een maand waarin louter grof tuinafval, zonder aftrek 
van punten van de afvalpas, gebracht kan worden. Juist omdat de maatregel tijdelijk is én als tege-
moetkoming/compensatie aan de inwoners wordt geboden wil ACV hier aan meewerken. ACV neemt 
hierin zijn verantwoordelijkheid naar onze inwoners.  
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Vraag 6 Gaat het college nu ook gratis bezoeken van inwoners toestaan van andere geld opleverende afval-
stromen? Bv. oud ijzer, accu’s, vlakglas, oud papier, elektrische apparaten etc.? 
Zo ja vanaf wanneer kunnen inwoners terecht voor deze gratis bezoeken aan Veentjesbrug? 
Zo nee waarom niet? 

  

Antwoord Nee, de mogelijkheid om grof tuinafval zonder aftrek van punten af te leveren geldt voor de periode 
dat er geen wekelijkse inzameling van gft+e plaatsvindt: de maand augustus. Dit heeft geen invloed 
op andere afvalstromen. Wel leeft nog altijd de wens om voor afvalstromen met een waarde een 
gratis ronde te organiseren. Op het terrein van het afvalbrengstation ‘Veentjesbrug’ is daar op dit 
moment echter geen ruimte voor. Met een gemiddeld bezoek van 1,7 keer per huishouden (24.476 
bezoekers) over 2022 lijkt daar op dit moment ook geen noodzaak toe.  
 


